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Rákóczi Ferenc út 78. 
2840 

KÉRELEM 

Gépjármű parkolási lehetőségének megtiltása 

 

Tisztelt Polgármester Úr! 

Alulírott dr. Hegedűs Tamás, oroszlányi lakos, hivatkozva a 2019.09.04-én a Takács Imre utcában 

tartott Utca fórumra (ahol az alábbi problémát hozzátartozóim a polgármester úr elé tárták 

személyesen), a következő kéréssel fordulok Önhöz. 

A Takács Imre út 19. házszám előtti „zsákutcáról” van szó. Bár véleményem szerint eleve nem túl 

szerencsés, hogy utca „bármely” oldalát tekintve lehetőség van megállni gépjárművel (ld. tűzoltók, 

mentők, adott esetben egyéb szolgáltatók közlekedését megnehezítve), jelen pillanatban ezt semmi 

nem tiltja és sajnos sokan (nem a házban lakók is) élnek az így adódó lehetőséggel. Ennek ellenére a 

kérésem mégsem arra irányul, hogy a polgármester úr teljes mértékben tiltassa be ezen gyakorlatot. 

Mindössze arról lenne szó, hogy az utca végén 5 méter hosszan legyenek szívesek kijelölni egy 

forgalom elől elzárt területet vagy tegyenek ki csak a jelzett szakaszra egy parkolni tilos táblát. A 

pontos helymeghatározást a csatolt fényképek segítik (lényegében a képeken látható Skoda 

gépjármű helyéről, annak hosszának mértékéig). 

Mi alapján bátorkodom ezt kérni a polgármester úrtól?! 

1. Mint a mellékelt képeken láthatja az utca túloldalán garázsok találhatók, ahonnan a kiállást a 

megjelölt oszlop eleve nehezíti, vagyis nincs mód a személygépjárművet bármikor 

irányváltásra kényszeríteni (és így az útra fordítani). 

 

2. Amennyiben közvetlen a garázs vonalában az utca túloldalára állnak, a család tulajdonában 

lévő gépjárműveknek rendszerint padkáznia kell ahhoz, hogy ki tudjanak állni (vagy elől vagy 

hátul vagy adott helyzetben is-is), vagyis fel kell hajtani a gyalogosok számára fenntartott 

járdára, ami vélt/valós veszély forrása lehet, például a sok önfeledten szaladgáló gyermek 

miatt balesetveszélyes. 

 

3. Többmilliós személygépjárművekről van szó, bár azt gondolom az értékük irreleváns, hisz ez a 

közlekedési kellemetlenség és a folyamatos padkázás következtében esetlegesen beálló 

vagyoni kár semmilyen értékű járműnél nem lehet megengedett, elfogadott. 

 



2/2 
 

4. Sajnos az egyik személygépjárműnél az említett kár korábban már be is következett, minek 

következtében a hátsó két gumiabroncs cserére szorult, mely 30.000 HUF körüli összeget 

jelentett (és amit természetesen senki sem fog megtéríteni). 

 

5. Emberek lévén jelen gyakorlattal akár figyelmetlenség, akár csak a pillanatnyi kihagyás 

lehetőségével folyamatosan kockáztatjuk egy olyan baleset bekövetkeztét (például kiállás 

során véletlenül összetörjük a saját vagy a mögöttünk álló gépjárművet), mely az említett 

hely szabadon hagyásával könnyedén és hatékonyan megelőzhető lenne. Télen a lefagyások 

miatt ez fokozottan valós veszély! 

 

6. Télvíz idején ugyanis a helyzet sokkal rosszabb, mivel a hókotró rendszerint arra az 

„útszakaszra” (járdarészre) kotorja fel a havat, ahova kényszerűségből - és padkázva - fel kell 

tolatnia az autóknak, ami így vagy bent ragad a hóban vagy amellyel más nem kevésbé 

körülményes módon kell emiatt kiállni. 

 

7. A lakók, itt parkolók döntő többségével sikerült személyesen megbeszélni a dolgot és 

kezdetben jelentős részük tiszteletben is tartotta a hely szabadon hagyásával kapcsolatos 

kérésünket. Azonban sajnos nem mindenki ilyen figyelmes és jó szándékú, illetve az idő 

múlásával sajnos a többiek részéről is feledésbe merült a kérés. Továbbá a véletlenül erre 

közlekedőknek is egyértelmű(bb) lenne, ha lehetőség lenne a parkolás ezen szakaszon 

történő hatósági megtiltására (akár táblával, akár felfestéssel). Ráadásul nem is kérjük a 

teljes sáv felszabadítását, mindössze csak a jelzett mértékig és helyen. 

 

A problémát a polgármester úr a fent jelzett napon gyakorlatban is (kvázi helyszíni szemle 

formájában) maga is szemrevételezte, hozzátartozóimat intézkedéséről biztosította. 

Azt már csak érdekességképpen jegyzem meg, hogy bár az utca „funkcióját” tekintve zsákutca, erről a 

tényről még sincs tábla kitéve tájékoztatásképpen az idetévedőknek. 

Hosszan lehetne még sorolni az érveket, de már csak az említettek miatt is, tisztelettel ismételten 

arra kérném a polgármester urat, hogy méltányossági alapon az adott helyre történő parkolás 

lehetőségének megtiltáshoz szükséges lépéseket tegyék meg, hisz mindenki addig a mértékig 

gyakorolhatja a jogait, míg azzal más jogát vagy jogos érdekét nem sérti. 

Bízom a polgármester úr megértésében és a kérelmem kedvező elbírálásban! 

 

Oroszlány, 2019. szeptember 07.      

       Tisztelettel, 

dr. Hegedűs Tamás s.k. 
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